

ECTA honorary membership for Heiner Fischle ECTA-Ehrenmitgliedschaft für Heiner Fischle Gerhard Kamm

On 8 December 2017 the members of the ECTA board – Obi Brandt (equipment manager), Guido Haas (Square Dance coordinator) and Gerhard Kamm (Contra Dance coordinator) – met at the club night of the Happy Squares in Hanover in order to award the honorary membership to Heiner Fischle.

Gerhard recalled Heiner's career in a short laudatory speech:

- **1961:** first contact with folk dances due to his moving to Hanover. At that time, you danced to records (singing calls). The figures were taught and learned, and then you learned the choreography by heart.
- **1970:** first contact with the EAASDC the fall round up in Möhrfelden
- **1974:** first performances as a caller
- **1976:** foundation of the Happy Squares with their first caller Heiner Fischle
- **1982:** attending the Contra Dance-week Reichenau with Don Armstrong
- **1983:** publication of the first issue of "Leitfaden/A Guide to Contra Dance"
- **1984:** joining ECTA as "Associate Member"
- **1986:** membership at callerlab
- **2007:** courses at the federation "Seniorentanz" (senior citizen's dance)

Am 08.12.2017 trafen sich die Mitglieder des ECTA-Vorstandes Obi Brandt (Equipment Manager), Guido Haas (Square Dance Coordinator) und Gerhard Kamm (Contra Coordinator) beim Clubabend der Happy Squares in Hanover, um Heiner mit der Ehrenmitgliedschaft auszuzeichnen.

Gerhard ließ in einer kurzen Laudatio den Werdegang von Heiner Revue passieren:

- **1961** durch Umzug nach Hannover erster Kontakt zu Volkstänzen. Damals wurde noch zu Schallplatten (Singing Calls) getanzt. Die Figuren wurden erlernt und die Figurenfolge auswendig gelernt.
- **1970** erste Kontaktaufnahme zu EAASDC auf dem Fall Round Up in Mörfelden.
- **1974** Erste Auftritte als Caller
- **1976** Clubgründung der Happy Squares mit ihrem 1. Caller Heiner Fischle.
- **1982** Besuch der Contra-Woche Reichenau mit Don Armstrong
- **1983** Herausgabe der ersten Ausgabe von „Leitfaden/A Guide to/ Contra Dance
- **1984** Eintritt in ECTA als „Associate Member“
- **1986** Mitglied bei Callerlab
- **2007** Kurse bei Bundesverband Seniorentanz

- **2011:** member of the board of examiners of the ECTA branch Contra Dance
- **2014:** award for 40 years of calling

Afterwards Guido handed over the document of the honorary membership. It was awarded to Heiner for his commitment to the European square dance activity, especially for Contra and Traditional Square Dance. As a visible sign, he was decorated with the silver badge by Obi.

Heiner was obviously moved and expressed his thanks for the messages of greetings from Martin Batisweiler, Carol David-Blackman, Bryan Gill, Andreas Hennecke, Rosi Höchstetter, Markus Iгла, Jörg Mehlhase, Ulla Stern, Eberhard Walz and Sönke Wilts.

Translated by Helmut Reitz

- **2011** im Prüfungsausschuss der Contra Abteilung von ECTA
- **2014** Ehrung für 40 Jahre Callen

Anschließend überreichte Guido die Urkunde für die Verleihung der Ehrenmitgliedschaft, die Heiner für sein Engagement für die Europäische Square Dance Aktivität, speziell für Contra und Traditional Square Dance, erhielt. Als sichtbares Zeichen bekam er von Obi das Silberne Badge angeheftet.

Heiner war sichtlich gerührt und bedankte sich, auch für die Grußbotschaften von Martin Batisweiler, Carol David-Blackman, Bryan Gill, Andreeas Hennecke, Rosi Höchstetter, Markus Iгла, Jörg Mehlhase, Ulla Stern, Eberhard Walz und Sönke Wilts, die Gerhard überbrachte.



(Foto: Edeltraud Haas)